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Zápis ze zasedání Akademického senátu Právnické fakulty 

Masarykovy univerzity konaného dne 15. května 2013 
 

Konání:  15. května 2013, 12:40 hod. 

Místo zasedání: Právnická fakulta, místnost č. 109 

 

Přítomní senátoři učitelské komory:  

JUDr. Alena Kliková, Ph.D., doc. JUDr. Josef Kuchta, CSc.,  JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D., JUDr. 

Michal Radvan, Ph.D., JUDr. Kateřina Ronovská, Ph.D., JUDr. David Sehnálek, Ph.D., JUDr. Eva 

Večerková, Ph.D., doc. JUDr. Soňa Skulová, Ph.D., Doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D., JUDr. Bc. 

Tereza Kyselovská  

 

Přítomní senátoři studentské komory:  

Mgr. Jiřina Matějková, Mgr. Lucie Nechvátalová, Ondřej Antoš, Jiří Platovský, Petra Kočišová, 

Jakub Strouhal, Colette Šinská, Jakub Šťastný  

 

Omluveni senátoři učitelské komory: 

- 

 

Omluveni senátoři studentské komory:  

Bc. Oliver Chorvát 

 

Omluveni senátoři v průběhu jednání: 

viz níže 

 

Hosté: 

JUDr. Jana Jurníková, Ph.D. (proděkanka pro magisterské studium, dočasně pověřena řízením 

navazujícího magisterského studia), doc. JUDr. Petr Mrkývka, Ph.D. (proděkan pro strategii a 

rozvoj fakulty), JUDr. Veronika Kudrová, Ph.D. (zástupkyně MU v Radě vysokých škol) 

 

PROGRAM: 

1. Přivítání přítomných senátorů a hostů 

2. Způsobilost Akademického senátu PrF MU jednat 

3. Návrh programu jednání 

4. Projednání návrhu změn ve studijním plánu bakalářských oborů studijních 

programů Veřejná správa a Právní specializace. 

5. Projednání navrhovaného doplnění studijního plánu v programu Právo a právní 

věda, obor Právo. 

6. Projednání záměru paní děkanky jmenovat vedoucí kateder 

7. Různé 

a. reforma VŠ zákona (dr. Kudrová) 

b. reforma vnitřních předpisů senátu 

http://www.muni.cz/people/7929
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/35
http://www.muni.cz/people/15006
http://www.muni.cz/people/13665
http://www.muni.cz/people/1826
http://www.muni.cz/people/1826
http://www.muni.cz/people/12547
http://www.muni.cz/people/7929
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c. reakce vedení na podnět SKASu ve věci dálkového přístupu studentů k el. 

databázím 

d. zpráva z jednání kolegia 

e. projednání data doplňujících voleb do akademického senátu namísto dr. 

Škopa 

f. záměr projednat stav a průběh studia v jednotlivých oborech za období jaro 

2013, a to na příštím zasedání senátu 

  

 

Ad. 1., 2. a 3.)   Zasedání AS PF MU zahájil předseda učitelské komory dr. Sehnálek a 

konstatoval, že akademický senát je usnášeníschopný. V úvodu navrhl program jednání, který byl 

jednomyslně schválen. 

 

Pro 18, proti 0, zdržel se hlasování 0. 

 

Ad. 4.) Projednání návrhu změn ve studijním plánu bakalářských oborů studijních 

programů Veřejná správa a Právní specializace. 
 

Návrh představila proděkanka Jurníková. Vysvětlila, že z důvodu rozšíření nabídky PVP bude 

vyřazen předmět Vybrané kapitoly ze sociologie a psychologie práva a nabídka bude doplněna 3 

novými PVP, a to předměty Vybrané kapitoly ze sociologie práva (12h, P, Zk – ú/p), období 

podzim, Vybrané kapitoly z psychologie práva (12h, P, Zk – ú/p), období podzim a Sociální 

komunikace (12h, P, Zk – ú/p), období jaro. A dále, že bude zaveden předmět ve formě e-kurzu 

Kapitoly z českého středověkého práva (6h e-kurz, K), období podzim, jaro.  

 

V diskuzi vystoupili:  

 P. Kočišová s dotazem, zda bude vypisován předmět psychologie v magisterském studijním 

programu? Proděkanka Jurníková vysvětlila , že z důvodu rodičovské dovolené vyučující 

nebyl předmět v semestru jaro 2013 vypsán. Jako povinně volitelný předmět bude vypsán 

v semestru jaro 2014. 

 doc. Kuchta s dotazem, zda jde o rozšíření rozsahu výuky. Proděkanka konstatovala, že ano. 

 Mgr. Nechvátalová, která kvitovala rozšíření nabídky PVP pro bakaláře, se dotázala 

proděkanky, zda tento kurz bude vypisován i pro magisterské studenty a zda budou i jiné 

kurzy vypisovány ve formě e-kurzu. Proděkanka sdělila, že tento kurz bude určen i pro 

magisterské studenty a dále navázala, že tato forma výuky by mohla být rozšířena i na jiné 

předměty, pokud by se osvědčila, ale zatím je toto jediný e-kurz.   

 Proděkanka Jurníková představila dále ideu možné úpravy kreditů a rozlišování náročností u 

jednotlivých PVP a v této návaznosti jejich kreditové hodnocení. Konkrétně by mělo dojít 

k snížení kreditů u klasických právních PVP, naopak k navýšení kreditů u PVP týkajících se 

moot court soutěží (kvůli náročnosti přípravy na ně). 

 P. Kočišová se ještě dodatečně dotázala na povinnosti studentů v rámci nově koncipovaného 

předmětu Právo duševního vlastnictví, který bude mít nově vedle přednášek i semináře. 

Konkrétně se zeptala, zda budou mít studenti, kteří měli předmět zapsán již minulý rok a 

zatím jej úspěšně neukončili, povinnost tyto semináře navštěvovat. Proděkanka odpověděla, 

že tito studenti budou mít možnost, ne však povinnost semináře navštěvovat.   

 

Návrh usnesení: 
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Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí návrh 

změn ve studijním plánu bakalářských oborů studijních programů Veřejná správa a Právní 

specializace, a to bez výhrad. 
 

V hlasování bylo pro 18, proti 0, zdrželo se 0  

 

 

Ad. 5.)   Projednání navrhovaného doplnění studijního plánu v programu Právo a právní 

věda, obor Právo 

 

Proděkanka Jurníková představila netradiční koncepci nově zařazovaného PVP pro magisterské 

studenty. Konkrétně vysvětlila, že se má jednat o PVP s názvem Colloquium: Ústavní právo a 

politika, kde by mělo proběhnout 6 sezení s 6 různými odborníky. Dále vysvětlila, že by studenti 

měli před každou hodinou zaslat svůj reaction paper, tedy budou směřováni k tomu, aby si před 

danou hodinou přečetli určený materiál od pozvaného odborníka a následně se k němu vyjádřili.     

 

V rámci diskuze vystoupili: 

 mgr.  Nechvátalová, která vznesla dotaz, kdo by mohl v rámci tohoto PVP vystupovat jako 

externí odborník. Proděkanka Jurníková sdělila, že se předpokládá široké spektrum možných 

osob z  NSS, ÚS, NSZ apod.  

 J. Šťastný vznesl dotaz na ukončení předmětu, tedy jak bude probíhat kolokvium. 

Proděkanka Jurníková sdělila, že předmět by měl být ukončen diskuzí nad písemnými 

výstupy studentů. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí návrh na 

doplnění studijního plánu v programu Právo a právní věda, obor Právo, a to bez výhrad. 
 

V hlasování o tomto návrhu bylo pro 18, proti 0, zdrželo se hlasování 0  

 

Ad. 6.)   Projednání záměru paní děkanky jmenovat vedoucí kateder 

 

Proděkan Mrkývka představil návrh paní děkanky jmenovat vedoucí některých kateder a vysvětlil 

výběrové řízení na post vedoucího katedry. Konstatoval, že je patrno, že kolektivy na jednotlivých 

katedrách jsou stabilizované a nedochází k extrémním personálním výkyvům. Jediná změna na 

pozici vedoucího katedry je v případě katedry práva životního prostředí a pozemkového práva, kde 

se dosavadní vedoucí katedry do výběrového řízení nepřihlásil.  

  

Senátoři neměli žádné dotazy ani připomínky. 

 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí záměr 

paní děkanky jmenovat vedoucí kateder, a to bez výhrad. 

 

V hlasování o tomto návrhu bylo pro 18, proti 0, zdrželo se hlasování  0.  

  

 

Ad. 7.)  Různé 

 

 7a)  
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Zástupkyně MU v Radě vysokých škol dr. Kudrová představila návrh reformy VŠ zákona, 

konkrétně hlavní oblasti, které by měly být změněny (financování, profilace VŠ, institucionální 

akreditace, profilace studijních programů VŠ, postavení akademických senátů po novele). 

 

13:32 se omluvila dr. Kyselovská a dr. Radvan 

 

V rámci diskuze vystoupili: 

 doc. Křepelka, dr. Kliková, doc. Mrkývka, dr. Sehnálek s dotazy na budoucí postavení 

akademických senátů a jejich pravomoci a koncepční změny v klasifikaci vysokých škol, 

docentury a profesury a úlohu správních rad při jejich řízení.   

 

7b) 

Dr. Sehnálek představil návrh možné revize vnitřních předpisů akademického senátu. Návrh složení 

komise, která připraví analýzu stávajících vnitřních předpisů a předloží návrh na příští zasedání 

senátu na změny těchto předpisů. Složení komise: 

Za učitelskou komoru AS:, dr. Pařízková, dr. Kliková 

Za studentskou komoru AS: mgr. Nechvátalová, Ondřej Antoš 

 

14:00 se omluvila doc. Ronovská, J. Strouhal, O. Antoš, C. Šinská  

 

7c) 

Dr. Sehnálek přednesl odpověď paní tajemnice na dotaz studentské komory v rámci které vedení 

fakulty přislíbilo zpřístupnění všech databází, u kterých to umožňují licenční podmínky také 

studentům..  

 

7d) 

Dr. Sehnálek krátce informoval o závěrech jednání kolegia děkanky, viz. zápis z kolegia.  

 

7e) 

Senátoři učitelské komory se shodli na odsunutí projednání tohoto bodu na zasedání učitelské 

komory.  

 

 

Závěr 

Předseda akademického senátu poděkoval přítomným za účast. Navrhl příští zasedání senátu na 

druhou půli června s tím, že konkrétní termín bude upřesněn v závislosti na dodání dokumentů 

vedením fakulty a na výsledku elektronického hlasování o vhodném datu senátory. Zasedání senátu 

ukončeno v 14.35 hod. 

 

Zapsal: JUDr. Alena Kliková, Ph.D. a JUDr. David Sehnálek, Ph.D. 

Kontrola: Mgr. Lucie Nechvátalová 


